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Vazeny pan poslanec,

s

bakujem za Vas zaujem o riesenie projektu elektrifikacie trate Banovce nad Ondavou - Humenne. Chcem Vas 
ubezpecit’, ze mame spolocny zaujem na modernizacii zeleznicnej infrastruktury a ziepseni dopravneho napojenia 
zemplinskeho regionu.
Ministerstvo financii SR tento zaujem prejavilo v ramci pripravy zoznamu investicnych priorit v zeleznicnej 
infrastrukture v spolupraci s Ministerstvom dopravy a vystavby SR. Ciel’om zoznamu priorit je investovat’ do 
projektov, ktore su najviac potrebne a ich realizacia prinesie vysoke prinosy. Ako spravne uvadzate, projekt 
elektrifikacie trate Banovce nad Ondavou - Humenne patri medzi hlavne investicne priority Planu obnovy 
a odolnosti pre svoje vysoke prinosy a nevyhovujuci stav sucasnej infrastruktury. MF SR preto pine podporuje 
realizaciu projektu.
V hodnoteni projektu Utvar hodnoty za peniaze upozornoval na nedostatocnu casovu rezervu, ktora ohrozuje 
spinenie podmienok Planu obnovy a odolnosti a navrhol konkretne opatrenia ako jeho realizaciu urychlit’ a projekt 
zaroven ziepsit'. Pre zabezpecenie financovania z Planu obnovy a odolnosti je potrebne projekt realizovat’ do juna 
2026. V sucasnosti je pre projekt pripravena studia uskutocnitel’nosti, ale len cast’ dokumentacie pre stavebne 
povolenie. ZSR nema vypracovanu dokumentaciu pre nevyhnutnu rekonstrukciu zeleznicneho zvrsku a spodku na 
useku Banovce nad Ondavou - Strazske, rovnako ani pre modernizaciu zabezpecovacieho zariadenia v stanici 
Michalovce. Bez dokoncenia dokumentacie tychto casti nie je mozne zrealizovat’ projekt. UHP preto navrhovalo 
obstarat’ projekt cez tzv. zity Fl DIG, co by umoznilo urychlit’ proces pripravy a uprav dokumentacie. Pocas pripravy 
verejneho obstaravania by zaroven bolo mozne zapracovat' aj ostatne pripomienky UHP veduce kzlepseniu 
projektu.
Z odporucani uvedenych v hodnoteni UHP nevyplyva povinnost’ vyhotovit’ novu studiu s novymi variantami. UHP 
odporuca prehodnotit’ rozsah uprav zvrsku a spodku. pocet riesenych kol’aji a ine upravy zeleznicnej infrastruktury, 
primarne tie, ktore maju sluzit’ len pre nakladnu dopravu. UHP nenamieta vystavbu novych sirokych nastupist’, ale 
navrhuje optimalizovat’ ich dizky. Navrhovane riesenie nastupist’ v staniciach Michalovce a Humenne, kde studia 
uvazuje s dizkou nastupist’400 m, nezodpovedaju beznej dizke vlaku 130 m a vyrazne prevysuje aj najdihsie vlaky 
s dizkou 290 m, ktore v staniciach zastavuju len dvakrat denne. V sulade s rozvojovymi planmi MDV aj Kosickeho 
samospravneho kraja, sa do buducnosti navyse ocakava jazda kratsich vlakov v castejsich intervaloch.
Ako uvadza UHP v hodnoteni, vystavba novych podchodov v staniciach Michalovce a Humenne nie je nevyhnutne 
potrebna. V Humennom sa uz v sucasnosti nachadza podchod pod kol’ajiskom stanice a nove nastupiste staci 
zapojit’ dohho. V Michalovciach dochadza ku krizeniu vlakov iba dvakrat denne. Mimourovhovy pristup tu preto 
neprispeje k zvyseniu bezpecnosti, skor naopak po jeho realizacii by pre cestujucich vznikla nova bariera a s hou 
spojena potreba nekomfortneho prekonavania schodov medzi podchodom a nastupist’om. Bezpecnost’ cestujucich 
a kvalita pristupu sa zvysi po vystavbe novych nastupist’ a uprave kol’aji v staniciach v ramci realizacie projektu.

Igor Matovic 
podpredseda vlady 
a minister financii

Bratislava 13.10.2021
Cislo: MF/003014/2021-112

30214

Listy:
RZ

MINISTERSTVO
FINANCII
SLOVENSKEJ REPUBLIKY

vsuvislosti sVasou poslaneckou interpelaciou Vam v zmysle § 130 Rokovacieho poriadku Narodnej rady 
Slovenskej republiky zasielam nasledovnu odpoved’.

KANCELARIA PREDSEDU 
NARODNEJ RADY SLOVENSKEJ REPUBLIKY 
Datum
zae\’iJovania:

13 -ia- 2321
Cfsiospisu.

P'''l»hy:
ZH I LU
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Verim, ze v blizkej dobe sa ZSR podari najst’ riesenie, ktore umozni urychlit’ pripravu projektu. Tak, aby obyvatelia 
vasho regionu mail co najskdr moznost’ vyuzit’ prinosy z rychlejsieho a ekologickejsieho dopravneho napojenia.

Prikladom komfortneho a bezpecneho urovhoveho pristupu k sirokym nastupistiam je stanica v Rimavskej Sobote 
dokoncena v roku 2020.
UHP identifikovalo okrem uspor vo vyske priblizne 40 mil. eur z optimalizacie projektoveho riesenia aj d’alsie 
opatrenia, ktore mozu zvysit’ prinosy pre ZSR a miestnych obyvatel’ov. Konkretne ide o zvysenie rychlosti nad 120 
km/h, zavedenie dial’koveho riadenia dopravy a zvysenie priepustnosti trate prostrednictvom zachovania vyhybne 
Petrovce nad Laborcom, co mdze obmedzit' pripady meskania vlakov.
Dovolim si poznamenat’, ze zverejnenim hodnotenia UHP dna 11. 03. 2021 si MF SR spinilo svoju zakonnu 
povinnost’. Hodnotenie UHP ma avsak iba odporucaci charakter. Rozhodnutia o d’alsej priprave projektu, ako 
aj zodpovednost' za jeho podobu a dizku realizacie prisluchaju vylucne ZSR. Od zverejnenia hodnotenia projektu 
MF SR nekomunikovalo so ZSR o d’alsom postupe pri priprave projektu a v akej miere budu odporucania UHP 
zapracovane. Pre blizsie informacie o aktualnom stave projektu, Vam preto odporucam priamo oslovit' ZSR.


